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   PROTOKÓŁ nr XXIV//2017  

z przebiegu XXIV sesji Rady Miejskiej Żerkowa 

odbytej w dniu 24 maja 2017 r. w godz. od 14.00 do 16:00 

w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Żerkowie 

 

W obradach uczestniczyli: 

 

Radni Rady Miejskiej Żerkowa: 14 radnych na ogólny stan 15 radnych - zg. z  listą obecności/  

zał. 1. 

Radni nieobecni usprawiedliwieni:  Ewa Marek-Skiba.    

Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. Sołtysi Gminy Żerków  - zg. z  listą obecności/ zał. 2 

2. Jacek Jędraszczyk   - burmistrz Miasta i Gminy Żerków 

3. Bronisława Rogacka    - skarbnik Gminy Żerków, 

4. Michał Surma    - sekretarz Gminy, 

5. Zbigniew Kuzdżał    - członek Zarządu Rady Powiatu Jarocińskiego 

6. Andrzej Szlachetka   - radny Rady Powiatu Jarocińskiego 

7. Teresa Szablewska   - pracownik Urzędu 

8. Elżbieta Kupś    - pracownik Urzędu 

9. Przedstawiciele mediów:  -  „Gazeta Jarocińska” – Anna Kopras-Fijołek;  

-  „Życie Jarocina” Hieronim Czaplicki 

Porządek obrad XXIV sesji Rady Miejskiej Żerkowa wraz z zaproszeniem przekazano radnym   

w dniu  17 maja 2017 r.  

 

Punkt 1 – Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Otwarcia XXIV sesji Rady Miejskiej Żerkowa dokonała pani Barbara Urbańska, przewodnicząca Rady 

Miejskiej Żerkowa. Powitała Burmistrza, Skarbnika i Sekretarza Gminy,  radnych powiatowych, 

sołtysów,  media, przybyłych gości oraz radnych Rady Miejskiej Żerkowa.  

Przewodnicząca stwierdziła, że w sesji uczestniczy 14 radnych, 1 radna nieobecna usprawiedliwiona. 

 

Punkt 2 – Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodnicząca poinformowała, że wpłynął wniosek  Burmistrza Miasta i Gminy Żerków w sprawie 

zmiany  porządku obrad XXIV sesji Rady Miejskiej Żerkowa dotyczącej wycofania dwóch projektów 

uchwał Nr XXIV/165 i 166/17 w sprawie: 

1) regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Żerków, 

2) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości na terenie gminy Żerków i zagospodarowania 

tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

Burmistrz uzasadnił, że wprowadzenie zmiany związane jest z ustaleniem segregacji odpadów   

i częstotliwości ich wywożenia. Związane jest to z planowaną zmianą rozporządzenia Ministerstwa 

Środowiska w sprawie szczegółowego sposobu selektywnego zbierania wybranych frakcji odpadów. 

Dlatego do czasu uszczegółowienia przepisów Burmistrz wstrzymał się z podjęciem uchwał. 

Sekretarz Gminy odpowiedział, że do końca roku jest czas, aby podjąć uchwałę. Chcieliśmy szybciej  

podjąć uchwałę, ale są rozbieżności między rodzajami segregacji, co do jakiego worka wkładać. Dodał, 

że dlatego postanowiono odłożyć w czasie podjęcie uchwały, aby nie popełnić błędu. 

Radny Sebastian Nowaczyk wnioskował o uwzględnienie  w regulaminie utrzymania czystości zapisu 

związanego z wywożeniem odpadów z ferm tj. lisów, norek  itd. Zdarza się, że wywóz następuje  

w środku lata w pobliżu zabudowań mieszkańców. Radny uważał, że są to trujące odpady i wnosi  

o uwzględnienie w opracowywanym regulaminie zapisu w tej kwestii. 

Burmistrz wyjaśnił, że każdy właściciel fermy ma pozwolenie zintegrowane, czy pozwolenie na 

funkcjonowanie fermy, w którym ten problem powinien być rozstrzygnięty. Być może, że właściciel nie 
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przeczytał tych zapisów lub ma je głęboko schowane i ich nie stosuje. 

Radny Sebastian Nowaczyk – moim zdaniem Panie Burmistrzu wciskają rolnikom odpady i w ten 

sposób pozbywają się problemu. Radny podkreślił, że takie działanie jest nielegalne i dlatego prosi  

o usankcjonowanie tej sprawy. 

Przewodnicząca poddała pod głosowanie wyłączenie z pkt 6 p.pkt 7 i 8 porządku obrad wnioskowanych 

projektów uchwał .  Radni jednogłośnie: 14 głosów „za” w obecności 14 radnych na sali obrad, przyjęli 

wniosek o wprowadzenie wnioskowanej zmiany. Przewodnicząca przedstawiła porządek obrad XXIV 

sesji z uwzględnieniem wprowadzonej zmiany o następującej treści:  

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad  XXIII  sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

4. Interpelacje i zapytania radnych.   

5. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na  XXIII sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

6. Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

1) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków, 

2) zmiany uchwały Nr XXIII/153/17 Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie zaciągnięcia pożyczki 

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu na pokrycie 

deficytu budżetowego w związku z realizacją zadania inwestycyjnego pn. „Budowa kanalizacji 

sanitarnej na terenie osiedla domów 1-rodz. w Żerkowie”, 

3) uchylenia uchwały Nr XXIII/154/17 Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie zaciągnięcia pożyczki 

długoterminowej z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

w Poznaniu na pokrycie deficytu budżetowego w związku z realizacją zadania inwestycyjnego 

pn. „Rozbudowa oczyszczalni ścieków w Raszewach w oparciu o nowatorską technologię 

Biogradex”, 

4) uchylenia uchwały Nr XIII/155/17 Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie zaciągnięcia pożyczki 

długoterminowej z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

w Poznaniu na pokrycie deficytu budżetowego w związku z realizacją zadania inwestycyjnego 

pn. „Modernizacja i rozbudowa stacji uzdatniania wody w miejscowości Podlesie” 

5) zmiany uchwały Nr XVI/120/16 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 2 września 2016 r.  w sprawie 

wyrażenia zgody na udzielenie Powiatowi Jarocińskiemu pomocy finansowej na rok 2017, 

6) ustanowienia grupowego pomnika przyrody, 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

8. Wolne głosy, wnioski i komunikaty.  

9.  Zamknięcie obrad sesji.    

Przewodnicząca poddała pod głosowanie zmieniony prządek obrad, który został przyjęty jednogłośnie: 

14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali. 

/Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu/. 

Przewodnicząca poinformowała o dokonaniu uroczystego otwarcia  

 

Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z obrad  XXIII sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

Przewodnicząca Rady zapytała, czy są uwagi do protokołu z ostatniej sesji. Radni nie wnieśli uwag,  

protokół został przyjęty jednogłośnie: 14 głosów „za” w obecności 14 radnych na sali obrad. 

Protokół z XXIII sesji Rady Miejskiej Żerkowa został wyłożony do wglądu  na wspólnym posiedzeniu 

komisji w dniu 17 maja 2017 r., przed obradami XXIV sesji oraz w biurze Rady Miejskiej. 

 

Punkt 4 – Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

Wiceprzewodniczący przypomniał, że uroczyście  obchodzimy jubileusz 130 rocznicy urodzin Jakoba 

Steinhardta, mieszkańca i zarazem wybitnego malarza ekspresjonisty z Żerkowa. Obchody rozpoczęły 

się od wykładu o życiu, twórczości malarza  w auli gimnazjum, gdzie były prezentowane reprodukcje 

dzieł, a także wystawa prac uczniów żerkowskiego gimnazjum. Później Burmistrz dokonał uroczystego 

odsłonięcia tablicy pamiątkowej. Dziś odbyły się uroczystości w Gimnazjum w Żerkowie, które były 

starannie przygotowane. W związku z tym Wiceprzewodniczący wnioskował o zabezpieczenie  
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w budżecie gminy Żerków środków na zakup chociaż jednego obrazu J. Steinhardta, który byłby  

w posiadaniu instytucji np. w szkole czy urzędzie, czy może w innej placówce, która godnie by go 

reprezentowała.  Sugerował, aby obraz tematycznie i wizualnie nawiązywał do Żerkowa jednocześnie 

prosił o zorientowanie się jaka byłaby to kwota i czy budżet będzie stać na taki wydatek.  

Radny Sebastian Nowaczyk zapytał czy od posiedzenia komisji Rady udało się coś załatwić w sprawie  

projektanta jeżeli chodzi o chodnik w Lubini Małej.  

Burmistrz odpowiedział, że projektant jest, ale dalszych informacji w tej chwili nie udzieli.  

Radna Ewa Kubacka zapytała co ustalono odnośnie ul. Leśnej w Chrzanie oraz wnioskowała, aby przy 

tych posesjach powstał rów, czyli został przedłużony. 

Burmistrz  odpowiedział, że geodeta był, ustalił granice i pokazał właścicielom jak wyglądają i ile 

weszli w pas drogowy. Wiedzą co mają zrobić, że należy się  cofnąć. Burmistrz dodał, że jeżeli nie 

cofną się z płotem, ale wyrażą zgodę na wykonanie przekopów pod kabel to prace zostaną wykonane. 

Teraz zależy wszystko od właścicieli kiedy będzie można rozpocząć prace. Odnośnie rowów Burmistrz 

powiedział, że nie umie określić sprawy, ponieważ droga jest wąska i wykorzystywana na miejsca 

postojowe. Na mapie po lewej stronie jest wrysowany kabel i gdyby miał być rów, należałoby zakopać 

go głębiej, aby przy kopaniu rowu nie było problemu. Podkreślił, że trudno mu  w tej chwili 

odpowiedzieć na pytanie dotyczące rowu, ale granice zostały ustalone, geodeta mapę przekazał, byli 

wszyscy zainteresowani i rozmawiali z geodetą. 

Przewodnicząca przypomniała, że właściciele posesji uczestniczyli w jednej z sesji wyrażając zgodę na 

uporządkowanie opłotowania zgodnie z obowiązującymi granicami. 

Burmistrz zwrócił się do radnej Ewy Kubackiej o monitowanie sprawy u właścicieli, aby udzielili 

odpowiedzi wiążącej.  

Radny Wojciech Raś  czy geodeta wykonał pomiary działki przy ulicy Mostowej? 

Burmistrz odpowiedział, że mierzy, ale najpierw wykonał pomiary na ulicy Leśnej.  

 

Punkt 5 – Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XXIII sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

Sprawozdanie przedstawiła Przewodnicząca Rady na podstawie materiałów opracowanych dla radnych. 

Sprawozdanie Rada przyjęła jednogłośnie bez uwag, stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Punkt 6 -  Rozpatrzenie projektu uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

1) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków, 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Radny Bogdan Bożejewicz powiedział, że Pani Przewodnicząca przeczytała wersję projektu uchwały 

inną niż mają radni oraz zwrócił się do Burmistrza czy może wpłynąć na czytelność faktur, wydruku 

naliczanych opłat za wodę i ścieki przez inkasentów, które są na karteczce 5x10, o których mówią 

mieszkańcy, że są nieczytelne.  

Burmistrz zabierając głos przeprosił za niedogodność. Powiedział, że urządzenia naliczające są 

udogodnieniem dla operatorów, ale uległy zniszczeniu i Urząd jest w trakcie zakupu nowego sprzętu. 

Podkreślił, że jest to ostatni miesiąc takich utrudnień, bo każdy z mieszkańców chce wiedzieć za co 

płaci. Ale do dłuższego przechowywania wydruku należy wykonać ksero dokumentu. 

Przewodnicząca ustosunkowała się do pierwszej części pytania, wyjaśniając, że w uzasadnieniu 

końcówka przedostatniego zdania została zmieniona. Wszystkich zmian dokonano zgodnie z sugestią 

przedstawioną na posiedzeniu komisji Rady. 

Radny przyjął wyjaśnienia.  

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto większością: 8 głosów „za”,  

0 głosów „przeciw”, 6 głosach „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XXIV/159/17 w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków, stanowi  załącznik nr 6 do protokołu. 

 

2) zmiany uchwały Nr XXIII/153/17 Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie zaciągnięcia 

pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
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w Poznaniu na pokrycie deficytu budżetowego w związku z realizacją zadania 

inwestycyjnego pn. „Budowa kanalizacji sanitarnej na terenie osiedla domów 1-rodz. 

w Żerkowie”, 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Przewodnicząca zapytała czy są uwagi do projektu uchwały? 

Radny Bogdan Bożejewicz poprosił o przedstawienie pisma dotyczącego uwagi RIO zgodnie, z którą 

wprowadza się zmianę. 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że podczas rozmowy telefonicznej dotyczącej opinii RIO w Poznaniu 

w sprawie możliwości zaciągnięcia pożyczek uzyskano informacje, że zbędny jest zapis § 3 omawianej 

uchwały. Dodała, że gmina jest w posiadaniu pozytywnej opinii o możliwości zaciągnięcia pożyczek. 

Radny Sebastian Nowaczyk zapytał czy w BIP-ie jest opinia RIO o możliwości zaciągnięcia pożyczek? 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że nie ma. 

Przewodnicząca zarządziła przerwę w obradach, aby zapoznać się z opinią RIO.  

Przewodnicząca po wznowieniu obrad powróciła do projektu omawianej uchwały tj. Nr XXIV/160/17 

dotyczącej zaciągnięcia pożyczki na realizację zadania inwestycyjnego pn. „Budowa kanalizacji 

sanitarnej na terenie osiedla domów 1-rodz. w Żerkowie”. Zwróciła się z pytaniem do radnych czy 

przedstawione pismo jest wystarczające? 

Radny Sebastian Nowaczyk odpowiedział, że na tym etapie tak, ale ma wątpliwości, ponieważ opinia 

dotyczy dwóch uchwał a poprzednie nie zostały zaopiniowane. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że są dwa pojęcia, uchwały podejmuje Rada a opinię o możliwości spłaty  

pożyczki wydaje RIO w Poznaniu. Podkreśliła, że to są opinie dotyczące zaciągnięcia pożyczki i jest to 

obowiązek uzyskania opinii. 

Radny Sebastian Nowaczyk zwrócił uwagę, że radni bez tego obowiązku w dniu 27 kwietnia 2017 r. 

podjęli uchwały dotyczące zaciągnięcia kredytu. 

Wobec braku dalszych uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto większością: 8 głosów „za”,  

0 głosów „przeciw”, 6 głosach „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XXIV/160/17 w sprawie zmiany uchwały Nr XXIII/153/17 Rady Miejskiej Żerkowa 

w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Poznaniu na pokrycie deficytu budżetowego w związku z realizacją zadania inwestycyjnego 

pn. „Budowa kanalizacji sanitarnej na terenie osiedla domów 1-rodz. w Żerkowie, stanowi  załącznik  

nr 6 do protokołu. 

 

3) uchylenia uchwały Nr XXIII/154/17 Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie zaciągnięcia 

pożyczki długoterminowej z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Poznaniu na pokrycie deficytu budżetowego w związku z realizacją zadania 

inwestycyjnego pn. „Rozbudowa oczyszczalni ścieków w Raszewach w oparciu 

o nowatorską technologię Biogradex”, 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Radny Bogdan Bożejewicz zapytał dlaczego projekt uchwały jest w sprawie uchylenia uchwały a nie 

stwierdzenia jej nieważności? 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że Pan Burmistrz wystąpił o uchylenie, ponieważ przedmiotowa 

uchwała będzie podejmowana najprawdopodobniej już w miesiącu czerwcu. Na dzień dzisiejszy jeżeli 

zostanie uchylona to jej nie będzie. Opinia nie służy Państwu radnym do podjęcia uchwały, ale jest 

przedkładana jednostce, która będzie finansować gminę Żerków tj. Wojewódzkiemu Funduszowi 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu.(…) Podkreśliła, że mając na uwadze, że będzie 

więcej danych, o które wnioskowali radni na komisjach, dlaczego zaciągana jest pożyczka do kwoty 5,8 

mln zł., a nie został ogłoszony przetarg. Liczymy, że w późniejszym terminie będzie więcej danych  

i dlatego Pan Burmistrz postanowił sprawę odsunąć w czasie. Dodała, że w wyniku przeprowadzonych 

rozmów z RIO w Poznaniu, która wskazała, aby paragraf 3 wycofać z uchwały, ponieważ dla 

WFOŚiGW w Poznaniu zapis dotyczący zabezpieczenia pożyczki w formie weksla „in blanco” jest 

zbędny.    
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Radny Sebastian Nowaczyk uważał, że projekt uchwały powołuje się na opinie RIO, której nie ma. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że projekty omawianych uchwał nie potrzebują opinii RIO. Przy uchwalaniu 

budżetu na rok 2017 w przychodach i rozchodach jest zabezpieczenie pokrycia deficytu.  

W zaplanowanej kwocie 9 mln zł jest przewidziana pożyczka jaką gmina chciałaby zaciągnąć w roku 

2017. Na stronie internetowej jest opinia RIO w Poznaniu o możliwości sfinansowania deficytu. 

Podkreśliła, że do podjęcia uchwał w sprawie zaciągnięcia pożyczki i kolejnej uchwały w sprawie 

zaciągnięcia kredytu nie ma potrzeby opinii RIO. 

Radny Sebastian Nowaczyk uważał, że treść uzasadnienia do projektu uchwały powinna być inaczej 

sformułowana. Powołujemy się na jakiś dokument, którego nie ma.  

Sekretarz Gminy wyjaśnił, że Rada Miejska nie ma kompetencji, żeby stwierdzać nieważność swoich 

uchwał. Nieważność może stwierdzić organ nadrzędny w tym przypadku Wojewoda. Dlatego musi być 

zapis o uchyleniu a nie o stwierdzeniu nieważności uchwały. W tym, co radny Sebastian podnosi nie ma 

błędu,  bo w uzasadnieniu jest napisane, że RIO wysunęła uwagę o zbędności § 3 i nie ma żadnego 

numeru opinii. Pani Skarbnik wyjaśniła, że uzyskała opinię w wyniku rozmowy telefonicznej  

z pracownikiem RIO. Teraz jest dyskusja czy opinia uzyskana przez telefon jest wiążąca. Sekretarz 

uważał, że uchwała jest zasadna.   

Burmistrz zaznaczył, że będzie więcej danych odnośnie wysokości kwoty po przeprowadzeniu 

postępowania przetargowego. 

Radny Wojciech Raś zapytał czy to znaczy, że po przetargu będziemy ponownie podejmować uchwałę 

o zaciągnięciu środków? 

Sekretarz Gminy odpowiedział, że środki są w budżecie. 

Radny Wojciech Raś zapytał, to po co zaciągamy kredyt? 

Sekretarz Gminy odpowiedział, że budżet to środki zaplanowane inaczej, środki wirtualne. 

Burmistrz dodał, że każda gmina ma swojego opiekuna w RIO, z którym jest utrzymywany kontakt,  

a uzyskaną informację uwzględniono w projekcie uchwały. Przedstawiony projekt uchwały wyklucza  

z poprzedniej uchwały § 3 pozostałe zapisy uchwały nie ulegają zmianie.   

Radny Bogdan Bożejewicz - Jestem rozbawiony decyzją radnych Klubu „Rozsądna Gmina” s  przed 

miesiąca, kiedy byli zdziwieni, że się wstrzymałem przed podjęciem tych uchwał, a dziś je uchylacie. 

Przewodnicząca przerywając dyskusję powiedziała, że Pani Skarbnik wyjaśniła sprawę a każdy radny 

ma może głosować wg swojego zdania.  

Wobec braku dalszych uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto większością: 13 głosów 

„za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się” w obecności 14 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XXIV/161/17 w sprawie uchylenia uchwały Nr XXIII/154/17 Rady Miejskiej Żerkowa  

w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej w Poznaniu na pokrycie deficytu budżetowego w związku z realizacją zadania 

inwestycyjnego pn. „Rozbudowa oczyszczalni ścieków w Raszewach w oparciu o nowatorską 

technologię Biogradex”,stanowi  załącznik nr 7 do protokołu. 

 

4) uchylenia uchwały Nr XIII/155/17 Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie zaciągnięcia 

pożyczki długoterminowej z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Poznaniu na pokrycie deficytu budżetowego w związku z realizacją zadania 

inwestycyjnego pn. „Modernizacja i rozbudowa stacji uzdatniania wody w miejscowości 

Podlesie” 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 13 głosów „za”,  

0 głosów „przeciw”,  1 głosie „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XXIV/162/17 w sprawie uchylenia uchwały Nr XIII/155/17 Rady Miejskiej Żerkowa  

w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej w Poznaniu na pokrycie deficytu budżetowego w związku z realizacją zadania 

inwestycyjnego pn. „Modernizacja i rozbudowa stacji uzdatniania wody w miejscowości Podlesie”, 
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stanowi  załącznik nr 7 do protokołu. 

 

5) zmiany uchwały Nr XVI/120/16 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 2 września 2016 r.  

w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie Powiatowi Jarocińskiemu pomocy finansowej na 

rok 2017, 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Radna Maria Sołtysiak zapytała czy był przetarg na II odcinek drogi? 

Burmistrz odpowiedział, że jest przetarg ogłoszony przez Starostwo Powiatowe w Jarocinie. 

Radna Maria Sołtysiak zapytała czy gmina też współfinansuje zadanie? 

Burmistrz odpowiedział, że zostały środki Wojewody w wysokości 150 tys. zł, ale finansowanie jest 

50/50 i roboty zostaną wykonane do Dobieszczyzny.  

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 14 głosów „za”,  

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XXIV/163/17 w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/120/16 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia  

2 września 2016 r.  w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie Powiatowi Jarocińskiemu pomocy 

finansowej na rok 2017, stanowi  załącznik nr 7 do protokołu. 

 

6) ustanowienia grupowego pomnika przyrody, 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały oraz wyjaśniła, że w tym względzie przeprowadzono 

wizję lokalną przez grupę radnych i przedstawicieli Starostwa. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 14 głosów „za”,  

0 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr XXIV/164/17 w sprawie ustanowienia grupowego pomnika przyrody, stanowi  załącznik  

nr 7 do protokołu. 

Przewodnicząca przypomniała, że  z porządku obrad wyłączono dwie uchwały ujęte w podpunktach  

czym przeszła do kolejnego punktu porządku obrad.             

 

Punkt 8 – Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodnicząca stwierdziła, że Burmistrz udzielił odpowiedzi w punkcie 4 porządku obrad sesji, ale 

pozostała odpowiedz na wniosek Wiceprzewodniczącego o zabezpieczenie w budżecie gminy Żerków 

środków na zakup chociaż jednego obrazu J. Steinhardta. Burmistrz odpowiadając uważał, że można 

sprawę rozważyć, ponieważ Jakob Steinhardt jako były mieszkaniec Żerkowa, wybitny twórca,  

pozostawił po sobie wiele prac o tematyce związanej z Miastem Żerków. Dlatego warto sprawę 

przeanalizować i dokonać zakupu chociaż jednego obraz wybitnego malarza impresjonisty z Żerkowa. 

Należy uruchomić kulturę, czy Pana Kostołowskiego, aby zbadać jakie są szanse,  

jakie ceny i czy budżet będzie stać na taki wydatek, aby w ramach promocji kupić jeden z obrazów J. 

Steinhardta.   

 

Punkt 9 - Wolne głosy, wnioski i komunikaty.       

Radny Andrzej Stachowiak w imieniu Klubu „Rozsądna Gmina” wnioskował o przygotowanie na 

kolejną sesję projektu uchwały na zaciągnięcie kredytu w wysokości 3,0 mln. zł na pokrycie kosztów 

budowy ulicy Wodnej w Chrzanie, budowy oczyszczalni ścieków przy blokach w Kamieniu i na 

budowę chodnika przy drodze wojewódzkiej w Lubini Małej. Ze względu na to, że niektórzy radni 

bardzo dbają o nasz budżet, aby się nie rozpadł, żeby zbyt dużo kredytów nie wzięto. Chciałbym wnieś 

taką uchwałę, aby w jakiś sposób wynagrodzić dbałość o budżet. 

Radny Janusz Szóstek zwracając się do radnych i sołtysów uznał, że bardzo przykre jest to, że Pani 

Skarbnik pełni swą funkcję od 27 lat i tyle samo napisała budżetów i je zamknęła. Do tegorocznego 

budżetu są ciągłe uwagi. Radnego dziwił fakt, że Pani Skarbnik włożyła tyle lat pracy i starań w 

realizację prawidłowych budżetów  a dziś musi wysłuchiwać niezasłużonych uwag. Wygląda tak, że  to 

co robiliśmy do tej pory, to było wszystko źle.  

Radny Sebastian Nowaczyk zwrócił się do Burmistrza z apelem, aby wykonać projekt chodnika przy 
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drodze wojewódzkiej i zobaczyć jak zadanie będzie wyglądało i o jakie środki finansowe będzie 

chodziło. Patrzę racjonalnie, zmieńmy koszty zadań wcześniej. Pani Skarbnik mi chodzi o czytelność 

budżetu.  

Skarbnik Gminy w nawiązaniu do wypowiedzi radnego Pana Szóstka powiedziała, że jest mile 

zaskoczona. Ale współpracowaliśmy od początku. Panie i Panowie radni zawsze staram się wszystko 

wyjaśnić na posiedzeniach komisji i wiele spraw jest nieczytelnych m.in. krąży po terenie gminy plotka, 

że gmina zadłużyła się w związku z zaciąganymi kredytami. Na dzień dzisiejszy w budżecie mamy 1mln 

200 tys. zł kredytu do spłacenia, który w kwocie 208 tys. zł zostanie umorzony z uwagi na spełnienie 

wszystkich warunków umowy. Pozostały milion zł do końca br. zostanie spłacony i w związku z tym 

wychodzimy na zero. Proszę poszukać takiej jednostki samorządowej, która w ten sposób gospodaruje. 

Skarbnik dodała, że zgodnie z ustawą o finansach publicznych gmina może zadłużyć się do 60 % 

wysokości budżetu, czyli tj. w granicach 26 mln. zł. Chcąc zbilansować budżet i w przychodach 

zaplanowaliśmy zaciągnięcie pożyczek i kredytu w granicach 9 mln zł, gdzie wiadomo, że pożyczka 

będzie zaciągana na bardzo preferencyjnych warunkach, które mogą być nawet umorzone do 30 %,  

a oprocentowanie jest w wysokości 3 %. Inflacja jest wyższa niż 3%. Skarbnik Gminy uważała, że gmina 

mogłaby zaciągnąć większe pożyczki, o których wcześniej mówiła, ponieważ byłaby możliwość 

zrealizowania więcej inwestycji na terenie gminy Żerków. Radni zawsze byli ostrożni i nigdy nie chcieli 

zaciągać kredytów do czego zachęcałam i możliwe, że mielibyśmy całą gminę skanalizowaną. 

Podkreśliła, że na dzień dzisiejszy przy zaciągnięciu 9 mln zł kredytów, to gmina będzie miała 

zadłużenia na 20 % a można zadłużyć się do 60 %.  W związku z tym nie ma obawy, że się zadłużamy, bo  

jest to nieprawda. Kolejne kadencje rady, będą mogły zaciągać dalej kredyty. Wskaźnik realizacji spłaty 

inwestycji jest zaplanowany na 5 – 6 lat, który dopuszcza spłatę w stosunku rocznym do 15 % realnego 

budżetu a my mamy zaplanowaną spłatę w granicach 4,9 – 5,9%. Państwo radni mają te dane w WPF, 

gdzie są przedstawione wskaźniki. Skarbnik Gminy zadała pytanie tym radnym, którzy uczestniczą we 

wszystkich rozmowach o budżecie, ale nie potrafią wyjaśnić swoim mieszkańcom, że gmina nie 

zbankrutuje jeżeli zaciągnie w takiej wysokości pożyczki. Pożyczki zostaną przeznaczone na zadania 

inwestycje, które służyć będą całemu społeczeństwu. Zadaniem Gminy jest realizacja zadań dla użytku 

publicznego, czyli dla ogółu. 

Burmistrz dopowiedział, że w budżecie niektóre zadania są przesuwane, o czym radni wiedzą, ponieważ 

na bieżąco są informowani. Jesteśmy w okresie finansowania środków unijnych w latach 2014 – 2020. 

Mamy rok 2017 i jakie środki spłynęły do kogokolwiek z rozdania 2014 – 2020, jeszcze nic. Mieliśmy 

projekt na drogę Lisew – Ludwinów, który miał być realizowany ze środków europejskich, ale okazało 

się, że nie spełniamy warunków, bo w powiecie jarocińskim jest niskie bezrobocie. Postaraliśmy się, aby 

ten sam wniosek był finansowany z innej puli – Wojewody. Uzyskano pomoc finansową z programu 

„Przebudowa dróg lokalnych i poprawa bezpieczeństwa, czyli zadanie będzie zrobione ze środków 

zewnętrznych. Nie sztuka wziąć kredyt i zadłużyć gminę tak jak wskaźniki dopuszczają, ale żeby do 

inwestycji gminnej dołożył się ktoś z zewnątrz. Myślę, że to nie jest naszym głównym grzechem, że 

droga, która miała powstać wcześniej będzie teraz zrealizowana. Podobna sytuacja jest z oczyszczalnią 

ścieków. Burmistrz podkreślił, że w ubiegłym roku do września wykonano wszystkie dokumenty pod 

środki unijne, ale w międzyczasie zmieniło się kryterium w Urzędzie Marszałkowskim, że dają środki 

tam gdzie oczyszczalni nie było. Oczyszczalnia jest a właściciel ma o nią zadbać. Takie są realia  

i smutna prawda. Dlatego cały wysiłek przekierowano, aby uzyskać jakieś środki zewnętrzne, które będą 

dla nas korzystne. Mamy zagwarantowane, że w WFOŚiGW gmina zaciągnie pożyczkę, która w części 

jest umarzalna do 30 %, to tak jakby gmina dostała dotację. Różnica polega na tym, że dotacja 

wpłynęłaby wcześniej a umorzenie dostaniemy przy spłacie ostatniej raty kredytu. Burmistrz zapytał czy 

to jest złe działanie, naganne? Burmistrz przypomniał, że ówczesny radny Wincenty Bogaczyk zawsze 

mówił, że gmina bierze zbyt mało pożyczek, ale wtedy gmina w unijnym rozdaniu otrzymała 

maksymalne środki. Modernizacja Sali Wiejskiej w Szczonowie też jest dotowana, mieszkańcy się 

naczekali, ale przyznanie środków zewnętrznych nie jest uzależnione od burmistrza czy rady. 

Kontrowersyjną sprawą jest budowa sieci kanalizacyjnej na Osiedlu w Żerkowie, ale mamy dosyć 

budownictwa rozproszonego, gdzie realizacja mediów jest jeszcze droższa. Chcemy, żeby gmina się 

rozwijała, żeby w szkole były dzieci. Poinformował, że na przetarg dotyczący budowy kanalizacji 
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wpłynęło 11 ofert. Jest także potwierdzenie, że w 2018 roku będzie budowana sieć gazowa. Nie ma nic 

lepszego, kiedy jeszcze nie ma infrastruktury, dróg, bo realizacja takich zadań wychodzi wtedy po 

gospodarsku i taniej. Pozwoleń na budowę jest więcej, ludzie zaczynają się tą częścią miasta 

interesować. My wszyscy powinniśmy jak jeden radny dążyć do tego, aby w ten sposób realizować 

zadania. Inni robią strefy ekonomiczne po to, aby przyciągnąć inwestorów na co wydawane są znaczne 

środki. Zwykły mieszkaniec na Osiedlu zapłaci więcej podatku niż rolnik, który gospodaruje na IV, V i VI 

klasie ziemi. Myślę, że niejasności wyjaśniłem a my nie mamy nic do ukrycia tylko staramy się tak robić, 

żeby po gospodarsku do tematu podejść.  

Radny Bogdan Bożejewicz powiedział, że dopóki radny Szóstek nie wtrącał się do budżetu to wszystko 

się wiązało. Ale jak zaczął sterować, robić jakieś przerzuty kasy tu tam. 

Radny Janusz Szóstek odpowiedział, że nie robił żadnych przerzutów.  

Radny Bożejewicz kontynuował dalej mówiąc, że radny Szóstek zorganizował jakieś prywatny wyjazdy 

do lasu, co to był za wyjazd, bo to nie była komisja, na którym nie było przewodniczącego komisji ani 

przewodniczącej Rady? 

Radny Janusz Szóstek - jechaliśmy razem i było wiadome po co. 

Radny Wojciech Raś – jechaliśmy, ale po co, to my nie wiemy?   

Przewodnicząca upomniała radnych, żeby nie robili osobistych wybiegów, że są to obrady sesji. 

W tym punkcie obrad wywiązała się burzliwa dyskusja związana z wyjazdem przedstawicieli Komisji 

Rolnictwa Rady Miejskiej oraz przedstawicieli Powiatu Jarocińskiego w tym Przewodniczącego  

i  członków Komisji Rolnictwa Rady Powiatu Jarocińskiego,  z-cy Dyrektora Wydziału Budownictwa  

i Środowiska w Jarocinie,  pracownika Zespołu Parków Krajobrazowych Woj. Wielkopolskiego 

pracowników Urzędu w celu dokonania lustracji dębów wskazanych do grupowego pomnika przyrody  

i urządzeń melioracyjnych na rz. Lutyni i Lubiance. 

Przewodnicząca  przerwała dyskusję mówiąc, że na poprzedniej sesji Rady Miejskiej Żerkowa 

wycofano z porządku obrad projekt uchwały  w sprawie ustanowienia grupowego pomnika przyrody  

w celu dokonania wizji lokalnej. Przewodniczący Komisji ROŚBiZK nie uczestniczył w wyjeździe, 

ponieważ był w szpitalu, ale zastępstwo przejął radny Janusz Szóstek.  

Radni oponowali, że radny J. Szóstek nie jest zastępcą mówiąc jeden przez drugiego jak należało 

postąpić.  

Przewodnicząca kolejny raz przywróciła radnych do porządku prosząc wzburzona o niezakłócanie obrad 

sesji. Stwierdziła, że w Radzie zaczęło się dziać niedobrze i to, co jest powiedziane na sesji, jest 

odwrotnie odczytane. Zwróciła uwagę radnym dlaczego na komisjach stałych Rady nie jest podnoszona 

dyskusja, dlaczego nie ma pytań, aby je rozwiązać, dlaczego radni nie przyjdą do Urzędu z pytaniami  

w celu ich wyjaśnienia. Przewodnicząca uważała, że jest to pokazówka. 

Radny Zdzisław Paluszkiewicz powiedział, że wiele lat pracuje z radnym J. Szóstkiem w Radzie i nigdy 

nie mówił źle, zawsze podchodził rozsądnie do spraw gminy. Proszę, aby radnemu nie zarzucać, 

ponieważ dba o interes gminy. 

Wiceprzewodniczący ustosunkował się do pytań  radnego Sebastiana Nowaczyka, który zawsze ma 

wiele pytań, ale ma do tego prawo. Zalecam, aby część tych pytań była dla Pana jaśniejsza, to sugeruję, 

aby częściej uczestniczył Pan w posiedzeniach komisji i obradach sesji.  

Radny Andrzej Stachowiak  zabierając głos wyjaśnił, że chce odnieść się do odbytej komisji 

wyjazdowej. Na ostatniej sesji został wycofany projekt uchwały w sprawie ustanowienia grupowego 

pomnika przyrody i ustalono, że wizji dębów dokona Komisja Rolnictwa. Wydaje mi się, że z uwagi na 

to, że nie było przewodniczącego, padły słowa, że zastępca przewodniczącego. Ale to jest teren radnego 

Janusza Szóstka! Przy tej okazji byli zaproszeni przedstawiciele z Powiatu, żeby obejrzeć zatory na 

Lutyni, ponieważ ten temat był wielokrotnie przerabiany. Sprawa kto przewodniczył tej komisji, to 

wydaje mi się, że radny J. Szóstek był na swoim terenie, który doskonale zna. Wojtek gdybyśmy pojechali 

do Ciebie, to radny J. Szóstek najprawdopodobniej nie powiedziałby żadnego słowa. Wówczas Ty byś 

nas oprowadzał. Nie czepiajmy się szczegółów.  Żądacie dużo, ale głosujecie wręcz odwrotnie i robicie 

wręcz odwrotnie!  

Radny Wojciech Raś – jak zwykle sesja przebiegała spokojnie, część osób zadawała pytania uzyskali 

odpowiedź i jak zwykle na końcu kwituje pan Janusz i wybucha od tego awantura.(…) Jeżeli Państwo 
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jesteście urażeni, bo Wam RIO wytknęło i na nas próbujecie wylać swoje frustracje! Wydaje mi się, że 

jeżeli doszliśmy do końca sesji, to naprawdę już ją skończmy. My siedzimy a Wy nas atakujecie!. Jeżeli 

mamy pytania, które Wam się nie podobają to staramy się w taki sposób przedstawić, aby nikogo nie 

urazić i nie wywoływać awantury.  

Radny Andrzej Stachowiak powiedział, że od tego są wolne głosy i wnioski, aby wyjaśnić sobie 

wszystkie sprawy. My mamy na tyle kultury, że w trakcie sesji, czy komisji nie kłócimy się, nie 

krzyczymy. (…) Powiem wam wszystkim, którzy się wstrzymaliście nad podniesieniem opłat za wodę  

i ścieki. Ja tego przeżyć nie mogę. Dlaczego? Bo wy boicie się podjąć odpowiedzialności! Wy przed   

wyborcami powiecie tak: - Ja nie podnosiłem tej wody!. To tamci podnieśli wodę! My – nie! Ale żądania 

to macie takie: - wodę zróbcie, światła, kanalizę załóżcie, gdzie jam mam chodnik? Gdzie ja mam 

drogę? My staramy się sprostać waszym oczekiwaniom. Ale proszę was – myślcie logicznie! Bo jeżeli nie 

podniesiemy tej wody, nie podniesiemy kanalizy, która nie zamknie się w kosztach, to jest zrozumiałe, że 

skądś będzie trzeba te pieniądze wziąć! I braknie na coś innego. Burmistrz nie ma maszynki do robienia 

pieniędzy ani pani Bronia. Dlatego złożyliśmy wniosek, postaramy się wziąć 3 mln zł kredytu i zrobimy 

wam to, na co oczekujecie: - w Kamieniu kanalizę, lampy na ul. Leśnej no i jeszcze ogrzewanie do 

Bieździadowa.   

Radny Jan Barański jako członek KR powiedział, że podczas spotkań nie podobają mu się ciągłe uwagi 

odnośnie wykonanego budżetu i powracanie po raz kolejny do już omówionej sprawy. Uważał, że wg 

niego jest to robienie niepotrzebnej sensacji.   

Radny Sebastian Nowaczyk odpowiedział, że chce w KR rzetelnie pracować i wiele spraw z Panią 

Skarbnik jest wyjaśniane. Radny poprosił Przewodniczącą o przedstawienie na kolejnym posiedzeniu 

wszystkich nieobecności radnych. 

Sekretarz Gminy podsumowując dyskusję przyznał słuszność radnemu Sebastianowi Nowaczykowi, że 

starając się o kredyt najpierw należy poczekać za projektem, żeby było wiadome ile zadanie będzie 

kosztowało. Taka sama sytuacja była do kanalizacji na Osiedlu w Żerkowie, stacji uzdatniania wody  

w Podlesiu i oczyszczalni w Raszewach. Mieliśmy projekty, mamy kosztorysy a mimo to Państwo 

wstrzymują się od zaciągnięcia kredytu. 

Radny Sebastian Nowaczyk wyjaśnił, że się wstrzymuje od głosowania bo dla niego niektóre zapisy są 

nieczytelne z tego tytułu ma wątpliwości do zapisu w uchwale, który jego zdaniem nie ma pokrycia. Tak 

samo się wstrzymałem jeżeli chodzi o oczyszczalnie ścieków, bo WPF mówi o kwocie 4,9 mln zł a kredyt 

był do 5,2 mln zł, a wyjaśnienie mnie nie przekonało. Dlatego się wstrzymuję nie po to, że czegoś nie 

chcę zrobić w gminie, tylko chodzi mi o to, że dla mnie ścieżka dojścia do kredytu jest nieczytelna. 

Podkreślił, że chodzi  o zasadność. 

Sekretarz Gminy dalej kontynuując podsumowanie uważał, że zaplanowane inwestycje są najważniejsze 

jako podstawowe zadania Gminy, które należy zrobić. Można mieć wątpliwości, bo wszyscy je mamy. 

Ale jeżeli Pani Skarbnik tłumaczy, że tak nie jest, że gmina zbankrutuje. Nie rozumiem dlaczego 

wstrzymujecie się, ryzykując to, że oczyszczalnia się zepsuje, albo zepsuje się stacja uzdatniania wody  

i część gminy zostanie bez wody. I co wtedy:- przyjedzie telewizja, będą niektórzy występować, kogo 

wina będzie Burmistrza! Sekretarz zaapelował do radnych uważając, że wszyscy powinni wziąć 

odpowiedzialność za budżet, nie tylko za wydatki, ale także za dochody. Jeżeli wszyscy się wstrzymują 

bo: - woda za droga, śmieci za drogie, mimo, że mamy najniższe stawki, może nawet w Wielkopolsce. Na 

pewno mamy najniższe stawki w sąsiednich gminach. Nie jestem radnym, nie jestem Burmistrzem, ale 

uważam, że wszyscy radni powinni wziąć za to odpowiedzialność. Chcą państwo  inwestować, bo 

Wszyscy macie jakieś zadania inwestycyjne, plany, ale jeżeli chodzi o dochody, wstrzymujecie się, bo to 

jest niepopularne, żeby głosować za podwyżkami. 

Radny Bogdan Bożejewicz - Klub ten wstrzymał kanalizację gminy Żerków, a teraz macie pretensje do 

Marszałka, że zmienił warunki i daje środki na kanalizację a nie na oczyszczalnię. Popełniacie błędy. 

Dobrze rządzicie a dlaczego uchwały zostały anulowane, bo były z błędami, dlatego wstrzymaliśmy się 

od głosowania.  

Sekretarz Gminy stwierdził, że radny powiedział nieprawdę, że radni wstrzymali budowę sieci 

kanalizacyjnej, ponieważ wielokrotnie było tłumaczone, że na terenie gminy Żerków nie ma już takich 

obszarów, żeby dostać dofinansowanie na budowę kanalizacji. 
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Radna Maria Sołtysiak – ostatnio radny proponował, aby stawki, które są przyjęte, o 10 groszy 

zwiększyć, a dziś radny się wstrzymał od głosowania. 

Radny Bogdan Bożejewicz odpowiedział, że chciał pokazać hipokryzję pana Grzegorza Andraszaka. 

Podczas reorganizacji szkół radny udawał męczennika, bronił gimnazjum, kiedy jego „Klub” przeciwko 

niemu głosował (..) Pokazałem jak to się głosuje. 

Radna Maria Sołtysiak powiedziała, że radny wcześniej sugerował, że głosowania są ustawione. Nam 

nikt nie narzuca, każdy głosuje tak jak uważa. 

Burmistrz – wyjaśnił radnemu S. Nowaczykowi, że nie mamy nic pochowanego. Wszystkie wykonane 

dokumentacje są wielokrotnie analizowane, są do wglądu i gdyby ktoś z radnych zasugerował swoja 

propozycję może byłoby jeszcze lepiej. Państwo radni mają swoje doświadczenia, które możecie 

przenieść i coś w danym temacie podpowiedzieć. Burmistrz nie jest niedostępny. Podkreślił, że każdego 

przyjmie i wysłucha, ale są sprawy łatwiejsze i trudniejsze. 

Radny Janusz Szóstek powiedział, że na żadnej z sesji czy komisji nie krzyczał i nie życzy sobie, aby 

tak mówiono. Dodał, że Komisję zwołano na życzenie Przewodniczącej, aby dokonała wizji w terenie  

z tego się wywiązano. Radny uważał, że w pierwszej kolejności należy zrealizować zadanie 

modernizacji oczyszczalni ścieków w Raszewach, z której korzysta 8 miejscowości tj. ponad 2400 

mieszkańców. Radny zadał pytanie radnym, gdzie byłyby odprowadzane ścieki w przypadku awarii 

oczyszczalni? 

Przewodnicząca zaproponowała, aby komisje odbyły się 7.06 2017 o godz. 13:30 (środa) a sesja 

13.06.2017 o godz. 14:00.  

 

Punkt 10 - Zakończenie sesji. 

 Dziękując wszystkim za udział Przewodnicząca zamknęła XXIV sesję Rady Miejskiej Żerkowa. 

 

 

Protokołowała:        

 

Teresa Szablewska 

      PRZEWODNICZĄCA  

     Rady Miejskiej Żerkowa 

 

               /-/ Barbara Urbańska 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


